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Protokół nr XXX/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 30 marca 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, Wicestarostę Kościańskiego, Radnego Rady Powiatu, kierowników i dyrektorów 

jednostek podległych Gminie, Kierownika Posterunku Policji w Śmiglu, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, oraz 

mieszkańców gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 13 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XXX sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Następnie Przewodniczący poprosił o powstanie i minutą ciszy uczczono pamięć śp. 

Franciszka Szymańskiego, odznaczonego medalem „Zasłużony dla Miasta i Gminy Śmigiel”, 

byłego radnego i wieloletniego sołtysa Koszanowa. 

 

Ad.2.  
 

O godz. 16:05 na salę obrad przybył radny Włodzimierz Drótkowski. W sesji 

uczestniczy 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Przedszkolu Samorządowym w Śmiglu. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Wręczenie odznaczeń nadawanych za zasługi dla Związku Kombatantów 

Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych.  

11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                   

na lata 2017-2025, 

3) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, położonych                  

w Przysiece Polskiej, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w 
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Śmiglu, oznaczonej nr geod. 1441/4, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa – Starosty 

Kościańskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności 

nieruchomości położonej w obrębie Karmin – Chełkowo. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał także, że dnia 28 marca 2017 roku  zostało 

skierowane do Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w 

sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania  ścieków. 

Przewodniczący przypomniał, że wniosek taryfowy omawiany był na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji rady i jego konsekwencja jest niniejsza uchwała. 

Pytań nie było.  

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 11 ppkt. 7 

Przewodniczący Rady przekazał także, że dnia 30 marca 2017 roku  zostało 

skierowane do Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że 

podejmuje się uchwałę o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego do wysokości nieprzekraczającej kwoty 4.375.000,00 zł  na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego pn. „Budowa drogi powiatowej od drogi powiatowej nr 3903P 

Boguszyn – Bronikowo do węzła planowanej drogi ekspresowej  w Nietążkowie” w ramach 

zadania „Budowa i przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi 

wojewódzkiej 305 do węzła drogi S5 – Nietążkowo” i zobowiązuje się do zabezpieczenia w 

budżecie Gminy na rok 2017 oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na 

lata 2017 – 2025 środków na dofinansowanie zadania:   

2017 rok 2.919.000 zł   

2018 rok  1.456.000 zł   

W związku z uzyskaniem dofinansowania w konkursie dla Działania 5.1 

„Infrastruktura drogowa regionu”, Poddziałania 5.1.2 „Wzmocnienie regionalnego układu 

powiązań drogowych” Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 

– 2020” na realizację w/w zadania Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej jest 

konieczna. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 11 ppkt. 8 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Pytań i uwag nie było. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXIX sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

 

Pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad. 7. 

 

Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Przedszkolu Samorządowym w Śmiglu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska przekazała, że kontrola odbyła 

się 14 marca 2017, protokół został podpisany przez wszystkich członków komisji 

uczestniczących w kontroli i jest do wglądu w Biurze Rady. 
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Pytań zeny radnych nie było. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Radny Wojciech Adamczewski zapytał radnego rady powiatu Jana Pietrzaka na 

jakim etapie jest proces likwidacji? 

 

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

 

Ad. 10. 

 

Wręczenie odznaczeń nadawanych za zasługi dla Związku Kombatantów 

Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych. Odznaczenia wręczono 

Wiesławowi Kasperskiemu i Tadeuszowi Ilmerowi, następnie złożono im gratulacje i 

wykonano wspólne zdjęcie. 

 

Przewodniczący Rady o godz. 16:25 ogłosił 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 16:40 w niezmienionym składzie – 14 radnych. 

 

Ad. 11. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Przedstawił projekt 

uchwały łącznie z przekazanymi wcześniej radnym na papierze autopoprawkami i wyjaśnił,  

że zmiany dotyczą : 

Dochody  

a) rozdział 01095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 15 zł z tytułu 

uzyskanego dochodu – upomnienie w sprawie przywrócenia poprzedniego stanu rowu 

b) rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie o kwotę 

2.000 zł  z tytułu dochodów za sprzedaż biletów kolejowych  

c) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie dochodów  

o kwotę 522.000 zł – dochody ze Starostwa Powiatowego w Kościanie - 

odszkodowanie za grunty w związku z wykupami przy realizacji zadania „Budowa i 

przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi wojewódzkiej 305 do 

węzła drogi S5 – Nietążkowo”  

d) rozdział 75011 Urzędy wojewódzkie – zwiększenie dochodów o kwotę 110 zł – 5 

% należnych dochodów za udostępnienie danych osobowych  

e) rozdział 75416 Straż miejska – przeniesienia pomiędzy paragrafami, z tytułu 

zmiany Rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów zmieniającego rozporządzenie 
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w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów 

oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych oraz zmniejszenie wpływów z 

tytułu kosztów upomnień  

f) rozdział 75601 Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych zwiększenie o 

kwotę 200 zł  

g) rozdział 75615 Wpływy z podatku od osób prawnych, rozdział 75616 Wpływy z 

podatku od osób fizycznych oraz rozdział 75618 Wpływy z innych opłat – 

przeniesienia pomiędzy paragrafami, między innymi z tytułu zmiany Rozporządzenia 

Ministra Rozwoju  i Finansów  

h) rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – przeniesienia pomiędzy paragrafami 

– między innymi z tytułu zmiany Rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów  

i) rozdział 85395 Pozostała działalność w dziale Pozostałe zadania w zakresie pomocy 

społecznej – zwiększenie z tytułu uzyskanych dodatkowych dochodów w kwocie 295 

zł – zwrot dotacji oraz odsetki od zwrotu 

 j) rozdział 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego – zwiększenie z tytułu 

uzyskanych dodatkowych dochodów w kwocie 1.500 zł – wpływy za korzystanie z 

szaletu   

k) dokonuje się dostosowania budżetu po stronie dochodów – zgodnie z Załącznikiem 

Nr 1 do niniejszej uchwały   

   Wydatki  

a) rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe – zwiększa się wydatki w pozycji 

Dotacje celowe na pomoc finansową o kwotę 1.463.000 zł Dotacja przekazana będzie 

do Starostwa Powiatowego w Kościanie na zadania „Budowa i przebudowa drogi 

powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi wojewódzkiej 305 do węzła drogi S5 – 

Nietążkowo”. Zgodnie z podjętą Uchwałą Rada Miejska Śmigla wyraziła wolę 

udzielenia pomocy finansowej w kwocie 4.375.000 zł.  W budżecie na 2016 rok 

zaplanowana była kwota dotacji w wysokości 1.463.000 zł, jednakże z uwagi na brak 

możliwości rozpoczęcia realizacji inwestycji w ubiegłym roku Gmina Śmigiel nie 

przekazała w/w kwoty (brak operatów szacunkowych, brak rozstrzygnięcia co do 

zakwalifikowania się Projektu do dofinansowania).  W związku z powyższym 

proponuje się kwotę z 2016 roku przekazać w bieżącym roku. Łączna dotacja na rzecz 

Starostwa Powiatowego w Kościnie na w/w zadanie będzie wynosić 2.919.000 zł. 

Ulega zmianie Załącznik dotyczący wydatków majątkowych – zwiększenie wydatków 

oraz zmiana nazwy zadania.  

b) rozdział 80101 Szkoły podstawowe oraz 85401 Świetlice szkolne – przeniesienia na 

wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Śmiglu  

c) rozdział 80104 Przedszkola oraz 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne – 

przeniesienie na wniosek Dyrektora Przedszkola; zakup zmywarki z funkcją 

wyparzania do budynku przedszkolnego w Żegrówku. Tworzy się zadanie majątkowe.   

Przychody  

a) zwiększa się przychody Gminy Śmigiel z tytułu wolnych środków o kwotę 

941.000 zł z przeznaczeniem na zbilansowanie budżetu z uwagi na konieczność 

zwiększenia wysokości dotacji dla Starostwa Powiatowego w Kościanie na zadanie 

„Budowa  i przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi 

wojewódzkiej 305 do węzła drogi S5 – Nietążkowo”. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji (bez autopoprawek)  i otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie przegłosował wprowadzone autopoprawki. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 



6 

 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXX/230/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                   

na lata 2017-2025. 

 

 Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że zgodnie ze zmianami w 

budżecie w 2017 roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel 

na lata 2017-2025. Projekt omówiono łącznie z autopoprawkami. Dodano przedsięwzięcie pn. 

Rozbudowa Przedszkola w Śmiglu - Projekt "W nowych oddziałach Przedszkola 

Samorządowego w Śmiglu bawią, uczą, wychowują - szanse dzieci wyrównują". 

Przedsięwzięcie będzie realizowane w latach 2019-2020. Gmina Śmigiel zamierza ubiegać się 

o dofinansowanie na powyższe zadanie w ramach WRPO na lata 2014 - 2020.  W przypadku 

otrzymania stosownej decyzji o dofinansowaniu projektu, Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy Śmigiel na lata 2017-2025 zostanie stosownie zaktualizowana. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

 Dofinansowanie do Powiatu Kościańskiego - „Budowa drogi powiatowej od drogi 

powiatowej nr 3903P Boguszyn – Bronikowo do węzła planowanej drogi 

ekspresowej w Nietążkowie" w ramach zadania „Budowa i przebudowa drogi 

powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi wojewódzkiej 305 do węzła drogi S5 – 

Nietążkowo - dokonano zmiany nazwy przedsięwzięcia oraz zwiększono limit 

wydatków na to przedsięwzięcie w roku 2017. Stosownie uaktualniono także limit 

zobowiązań.  

 "Rozbudowa Przedszkola w Śmiglu" - zwiększono limit wydatków na to 

przedsięwzięcie w roku 2019, stosownie zwiększono także limit zobowiązań i 

łączne nakłady finansowe.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji (bez autopoprawek)  i otrzymał pozytywną opinię.  

Następnie przegłosował wprowadzone autopoprawki. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto. 
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Radny Wojciech Adamczewski zapytał o koszt budowy przedszkole czy to będzie 6 

mln. zł? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że łączna kwota to 7 mln zł po złożeniu wniosków do 

projektów miękkich i projektu twardego. 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXX/231/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                   

na lata 2017-2025. 

 

3) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Danuta Szczepaniak – Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego i wyjaśniła, że ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe  

wprowadziła od dnia 1 września 2017 r. nowy ustrój szkolny wygaszający stopniowo 

funkcjonowanie gimnazjów i przekształcający szkoły podstawowe funkcjonujące obecnie 

w strukturze I-VI w ośmioletnie szkoły podstawowe. W związku z tym, do kompetencji rady 

gminy należy podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Poprzedzająca tą uchwałę uchwała Rady Miejskiej Śmigla Nr XXVIII/222/17 z dnia 

27 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego uzyskała pozytywną opinię Związku Nauczycielstwa Polskiego 

oraz opinię ze wskazaniem zmian Wielkopolskiego Kuratora Oświaty z dnia 24.02.2017 r., 

które zostały uwzględnione. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji  i otrzymał pozytywną opinię.  

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXX/232/17 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, położonych                  

w Przysiece Polskiej. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że przedmiotowe działki 

położone w Przysiece Polskiej stanowią wg informacji z rejestru gruntów grunty klasy RVI, 

ŁV i ŁIV. Dla w/w działek nie ma obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Burmistrz Śmigla dla omawianych działek wydał decyzje o lokalizacji 

inwestycji celu publicznego polegającej na budowie parkingu. W chwili obecnej w/w działki 

nie są zabudowane ani dzierżawione. Działki wymienione w niniejszej uchwale będą 

podlegały sprzedaży zgodnie z zasadami określonymi w ustawie o gospodarce 

nieruchomościami. W związku z zainteresowaniem nabyciem przedmiotowych terenów przez 
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firmy prowadzące działalność gospodarczą, zlokalizowane w ich pobliżu, celowe jest 

podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży omawianych działek. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

 Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXX/233/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, 

położonych  w Przysiece Polskiej. 

 
5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w 

Śmiglu, oznaczonej nr geod. 1441/4. 

 
Projekt uchwały przedstawił także Pan Szumacher, który wyjaśnił, że działka 

niezabudowana położona w Śmiglu o nr geod. 1441/4 stanowi wg informacji z rejestru 

gruntów nieużytki. Właścicielem w/w działki jest Gmina Śmigiel. Dla przedmiotowej działki 

Gmina Śmigiel nie posiada obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. W chwili obecnej działka jest dzierżawiona przez osobę prywatną 

z przeznaczeniem na ogródek przydomowy. Dzierżawca, który jest zarazem właścicielem 

działki bezpośrednio przyległej do działki nr geod. 1441/4, złożył wniosek o jej kupno. 

Podjęcie  przedmiotowej uchwały, pozwoli na sprzedaż w/w nieruchomości gminnej. 

Z uwagi na brak dojazdu do działki nr geod. 1441/4 bezpośrednio z drogi publicznej, sprzedaż 

nastąpi w trybie przetargu ograniczonego, tylko do właścicieli nieruchomości bezpośrednio 

sąsiadujących z działką gminną. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

Uchwałę Nr XXX/234/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Śmiglu, oznaczonej nr geod. 1441/4. 
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6) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa – Starosty 

Kościańskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości 

położonej w obrębie Karmin – Chełkowo. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Szumacher, i wyjaśnił, że w  związku 

z planowaną modernizacją przepompowni wody w obrębie Karmin-Chełkowo, która 

zlokalizowana jest na działkach 209/1, 387/2 oraz 210/2, Burmistrz Śmigla zwrócił się 

z wnioskiem do Starosty Kościańskiego, wykonującego zadanie z zakresu administracji 

rządowej, tj. działającego w imieniu i na rzecz Skarbu Państwa, o nieodpłatne przekazanie 

w formie darowizny prawa własności nieruchomości o nr geod. 210/2, zapisanej w księdze 

wieczystej o nr PO1K/00052569/4 na rzecz Gminy Śmigiel. Po przekazaniu omawianej 

działki zostanie ona przeznaczona na jedno z zadań własnych Gminy Śmigiel tj. zadanie 

z zakresu wodociągowania i zaopatrzenia mieszkańców w wodę. W odpowiedzi Starosta 

Kościański, zgodnie z obowiązującymi przepisami, poinformował, że nieruchomości Skarbu 

Państwa mogą być przedmiotem darowizny na rzecz gminy tylko za zgodą wojewody i na 

określony cel oraz że zwracając się do Wojewody Wielkopolskiego o wyrażenie zgody na 

przekazanie nieruchomości w drodze darowizny, do wniosku należy dołączyć operat 

szacunkowy nieruchomości, uchwałę Rady Miejskiej o przyjęciu nieruchomości oraz 

wskazanie celu na jaki nieruchomość zostanie wykorzystana. Biorąc powyższe pod uwagę 

Burmistrz Śmigla zlecił wykonanie operatu szacunkowego dla działki o nr geod. 210/2, 

zapisanej w księdze wieczystej o nr PO1K/00052569/4 i przygotował projekt przedmiotowej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

Uchwałę Nr XXX/235/17 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa – 

Starosty Kościańskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości 

położonej w obrębie Karmin – Chełkowo. 

 

7) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania  ścieków. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher, który wyjaśnił, że na podstawie 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Zakład 

Wodociągowo-Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. złożył wniosek o zatwierdzenie taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków wraz ze szczegółową 

kalkulacją  cen i stawek opłat. Wniosek dotyczy taryf na okres od dnia 01.05.2017 r. do dnia 

30.04.2018 r. na terenie Gminy Śmigiel i został złożony w wymaganym terminie. 
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Ceny i stawki opłat określone w taryfach przez Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny 

w Śmiglu sp. z o.o., zostały skalkulowane na podstawie niezbędnych przychodów i kosztów 

prowadzonej działalności zaplanowanych na rok obowiązywania taryfy. 

Następnie głos zabrała Pani Violetta Gładysiak – prezes Zakładu Wodociągowo-

Kanalizacyjnego w Śmiglu sp. z o.o. i wyjaśniła, że cena wody pozostaje na tym samym 

poziomie natomiast cena za ściek jest obniżona o 0,50 zł. 

Przewodniczący Rady zapytał o czynsz za użytkowanie sieci. Wyjaśnił, że pyta 

ponieważ sieć się rozrosła, a wartość dzierżawy zmalała a jest to dochód Gminy. 

Prezes Zakładu wyjaśniła, że w poprzednich taryfach niezgodnie z prawem naliczana 

była amortyzacja. Obecnie dostosowano ją do obowiązujących przepisów i okres amortyzacji 

wynosi 40 lat. 

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że najważniejszą informacją dla 

mieszkańców jest fakt, że obniżona została cena za ściek. 

Prezes Zakładu dodała, że cena za wodę nie jest możliwa do zmiany gdyż tak mówi 

ustawa. Dodała, ze na sieci wodociągowej prowadzona jest duża inwestycja polegająca na 

wymianie sieci azbestowo cementowej na nową. Nie ma możliwości skrośnego finansowania. 

Radny Alfred Splisteser zapytał jak wygląda sprawa ujęcia wody przy żwirowni 

(sprawa BUDIMEX-u). 

Prezes Zakładu wyjaśniła, że RDOŚ uznał, że nie ma zagrożenia dla obecnego ujęcia 

wody. Dodała, że ekspert powołany przez zakład wydał opinię, że jest zagrożenie. Jednak 

Burmistrz Śmigla jest strona a nie Zakład. Dla Burmistrza opinia jest wiążąca i nie ma innej 

możliwości by wydać pozytywną opinię. 

Więcej pytań i uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXX/236/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania  ścieków. 

 

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

 

Projekt tej uchwały przedstawił  Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że Rada Miejska Śmigla 

podejmuje uchwałę o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego do wysokości nieprzekraczającej kwoty 4.375.000,00 zł (cztery miliony 

trzysta siedemdziesiąt pięć tysięcy złotych 00/100) na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa drogi powiatowej od drogi powiatowej nr 3903P              

Boguszyn – Bronikowo do węzła planowanej drogi ekspresowej  

w Nietążkowie” w ramach zadania „Budowa i przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na 

odcinku od drogi wojewódzkiej 305 do węzła drogi S5 – Nietążkowo” i zobowiązuje się do 

zabezpieczenia w budżecie Gminy na rok 2017 oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Śmigiel na lata 2017 – 2025 środków na dofinansowanie zadania: 

2017 rok 2.919.000 zł  

2018 rok  1.456.000 zł  

W związku z uzyskaniem dofinansowania w konkursie dla Działania 5.1 

„Infrastruktura drogowa regionu”, Poddziałania 5.1.2 „Wzmocnienie regionalnego układu 
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powiązań drogowych” Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 

– 2020” na realizację w/w zadania 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany też był 

przy wprowadzaniu do porządku obrad. Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad 

omawianym projektem uchwały.  

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy 

oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXX/237/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

 

Ad.12. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Rady Powiatu Jan Pietrzak wyjaśnił, że na sesji grudniowej obiecał, że zajmie 

się sprawa wysypiska w Czaczu  i tak też zrobił. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu 30 stycznia dokonano kontroli powierzchownej tematu, ponieważ dokumentacji w 

tym temacie jest sporo . Sprawa rozpoczęła się w 2007 roku, kiedy podjęto decyzje o 

składowaniu tych odpadów i w tym samym roku – ta sama władza cofnęła to pozwolenie .Od 

2010 roku sprawa była prowadzona  przez CBŚ i podjętych było sporo tych działań aż do 

2015 roku. Obecnie sprawa jest w prokuraturze w Gnieźnie gdyż tam jest podobne 

składowisko i sprawy te są powiązane. WIOŚ sugerował by samorząd wprowadził działania 

zastępcze polegające na usunięciu tego z tego terenu. Uważa jednak, że zarówno samorząd 

gminny jak i powiatowy nie powinny ponosić kosztów z tym związanych. 

Zachęcił do wystąpienia do Biura Rady Powiatu o udostępnienie protokołu z 

posiedzenia komisji z dnia 30 stycznia wraz z załącznikami. Ten protokół da wielką wiedzę 

ale też pokaże jakie podjęto w tym zakresie działania. Dodał, że mając te dokumenty powinna 

się tym zająć komisja rolnictwa Rady Miejskiej Śmigla i dodatkowo przeanalizować 

dokumenty będące w posiadaniu Urzędu. 

Następnie Radny Powiatu podziękował Pani Burmistrz za zorganizowanie konferencji 

w sprawach melioracji. Były bardzo ważne sprawy poruszane jednak nadal obowiązuje w tym 

temacie termin 15 sierpnia i do tego czasu nie można podejmować prac na rowach. 

Radny Lech Żak wyjaśnił, że radny doskonale pamiętają sprawę odpadów w Czaczu. 

Przypomniał też wszystkim, że przekazywana była informacja, że odpady te można 

wykorzystać na inne cele. Zapytał czy jest zbadany skład tych odpadów? 

Radny Rady Powiatu wyjaśnił, że decyzja na przetworzenie tego odpadu była 

odmowna a odpady te stanowią tlenki fosforów. 

Radny Alfred Splisteser – Przewodniczący Komisji Rolnictwa wyjaśnił, że Komisja 

była na tym składowisku i stan jego się nie zmienia jednak na tej „pryzmie” nic nie rośnie, a 

cała sprawa jest kontrowersyjna. 

Następnie głos zabrała Burmistrz Śmigla i ustosunkowała się do kilku spraw 

wcześniej poruszanych. 

Gmina i Burmistrz jako organ zrobili wszystko co było możliwe ws. budowy 

żwirowni prze firmę BUDIMEX. Decyzja RDOŚ była taka a nie inne i nie było innej 

możliwości jak wydać decyzję pozytywną bo wszystkie uzgodnienia były pozytywne. 



12 

 

Nawiązując do odpadów w Czaczu to jest to teren prywatny i właściciel chciał ten teren 

zrekultywować. W tej sprawie toczyły się rozmowy z marszałkiem i ministrem jednak 

rekultywację zablokowano. Od września 2016 roku zmieniły się przepisy i Gmina jest 

zobowiązana do wywozu śmieci. Jednak likwidacja takiego składowiska jest kosztowna i nie 

ma na to środków w budżecie. Były starosta Andrzej Jęcz pozwolił na składowanie tych 

odpadów, a potem zmienił decyzję. Inna instytucja pozwoliła na składowanie odpadów a 

gmina ma za to płacić i to porządkować?  Od tego są inne służby jak CBŚ. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, ze ktoś to zostawił a Ministerstwo zmieniło 

przepisy i problem „zepchnięto na dół” i niech samorząd sobie radzi. 

Radny Rady Powiatu dodał, że warto by rada zapoznała się z dokumentami i wówczas 

można podyskutować w tym temacie. Przygotowano do GDOŚ wniosek o otrzymanie 

odszkodowania, jednak substancje tam składowane nie są sklasyfikowane jako bomba 

ekologiczna i nie można otrzymać odszkodowania. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycje wystąpienia do Rady 

Powiatu o udostepnienie protokołu. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali 

następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Zostanie przygotowany stosowny wniosek. 

Wiceprzewodniczący Rady zauważył, że zastanawiający jest fakt, że decyzje na 

wywóz wydało starostwo, a odpady trafiły na teren prywatny. 

Wicestarosta Kościański Stefan Stachowiak wyjaśnił, że starosta rozpatrywał wniosek 

prywatnej firmy zgodnie z przepisami i przeznaczenie tego materiału miało być jako 

półprodukt do materiału budowy dróg. Jednak została cofnięta zgoda na składowanie tych 

odpadów, ponieważ nie zostały zapewnione warunki jakie dawała decyzja o ich składowaniu. 

Inaczej był ten odpad związany z gruntem. Obecnie wpłynęło pismo do starostwa, że to 

gmina i powiat są odpowiedzialne za ten teren i za to co na nim jest. 

Radny Lech Żak jeszcze raz przekazał, że uczestniczył kilka lat temu kiedy pojawiły 

się te odpady w Czaczu jednak przekazywano wówczas informacje, że będzie to 

wykorzystane do utwardzenia dróg. 

Radca Prawny Maria Narkiewicz nawiązując do decyzji dotyczącej żwirowni 

BUDIMEX wyjaśniła, że obowiązek zasięgnięcia opinii z RDOŚ wynika bezpośrednio z 

ustawy i organ przy wydawaniu decyzji zobowiązany jest brać pod uwagę taką decyzję. 

 Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Ad.13. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest                                        

na 27 kwietnia 2017r. 

Następnie przypomniał, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenie majątkowe. 

Dyrektor Przedszkola w Śmiglu Pani Kamila Grocka podziękowała radnym za 

przyjęcie zmian w budżecie dzięki którym będzie możliwa rozbudowa przedszkola. 

Wicestarosta dodał, że uchwała, która została podjęta przez Radę zostanie niedługo 

realizowana. Do świąt planowane jest ogłoszenie przetargu i wtedy okaże się faktycznie jaka 
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rzeczywiście potrzebna jest kwota. Dodał, że za wycinkę drzew otrzymamy zwrot do 75%. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 15. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXX  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:15. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 
 

 


